
Nagypályás kiskapuzás
Továbbra is kérdések sora vet ődik fel annak kapcsán: miként történhet meg, hogy a  Puskás Ferenc
Labdarúgó Akadémia állja a Székesfehérváron, TAO-tá mogatásból megvalósuló létesítményfejlesztés
mintegy 500 millió forintos önrészét?

Tegnap, 06:56

A Sóstói-stadionban öt füves és két műfüves futballpálya létesül, valamint megépül egy 1700 négyzetméteres
műfüves csarnok és két öltözőépület is. A teljes beruházás meghaladja a 1,5 milliárd forintot, amelyből
egymilliárdot a társasági adókedvezmény (TAO) keretében az állam biztosít, a fennmaradó összeget a PFLA
bocsájtja rendelkezésre.

Egyes értesülések szerint a felcsúti akadémia szintén a TAO-támogatások elnyeréséből képes félmilliárddal
segíteni a Videotont. Mint ismeretes, az Orbán Viktor miniszterelnök által gründolt intézmény részesült az
országban a legjelentősebb mértékű TAO-támogatásban; a 2,8 milliárdos hozzájárulásból egy háromezres
centerpályát építenek meg. Kérdés, miért volt szüksége az akadémiának ekkora összegre, s egyáltalán, hogyan
nyerhette el, ha félmilliárdot a szomszédos partneregyesület rendelkezésére képes áldozni?
Lapunk több szakértőt megkeresett, a téma kényes volta okán azonban egytől-egyig ódzkodtak névvel fölvállalni
véleményüket.

Kolláth György alkotmányjogász, sportjog oktató ellenben segített eligazodni a felcsúti, székesfehérvári
útvesztőben: "Hogy jogilag támadható-e az ügylet, azt megmondani a tényállás teljes jogi ismerete nélkül nem
lehet. Az viszont biztos: a TAO-támogatásból befolyó summa nem korlátlan felhasználású pénzösszeg, az unió
konkrétan meghatározta, milyen címekre lehet költeni" - szögezte le Kolláth. Szerinte, ha nincs is lefektetve,
hogy a befolyt összeg átruházható-e, a rendszer logikájából következően erre lehetőség nincsen, máskülönben
a rendszer minden további nélkül kijátszható, s akár a profi futballisták fizetése is megoldható általa. "Az ügylet
hasonlatos az eu-s pénzek felhasználásához" - tette hozzá Kolláth.

A szakértő leszögezte: ha a PFLA előbb adta át az 500 millió forintot a fehérváriaknak, mint ahogy a
TAO-összeg beérkezett, akkor akár úgy is tűnhet, hogy a dolog rendjén van, ám ezzel együtt az egésznek
nagyon rossz üzenete van. "A pénzügyi rendszer követhetetlen, kontrollálhatatlan, noha ennek a pénznek a
költségvetésben lenne máskülönben a helye; milliárdokról van szó, a pénzek magántőkével keverednek, ha
nincs teljes nyilvánosság, ha nem igazolják látványosan, akkor a dolog szagossá válik, s fölveti: ha az akadémi
500 milliókat tud ajándékozni, akkor nem jó helyre került a 2,8 milliárd! Sem a belső, sem a külső ellenőrzés ma
nem működik, nem látni, milyen jog és érdekviszonyok vannak a Videoton és a PFLA között. Akik a
támogatásból kimaradtak, joggal háborognak, nem utolsó sorban: nem lehetett volna magasztosabb célokra
fordítani ezt a summát?"
Felcsút újfajta sportágra tanítja a nebulókat: nagypályás játék, kiskapukon keresztül.
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